
Un total de 9.893 persones han 
presentant una denúncia per ser 
víctimes de violència de gènere 
durant el 2010. Segons dades de la 
Generalitat recollides per UGT, l’any 
2009 les denúncies van arribar a 
les 13.910. Enguany han mort a 
Catalunya tretze dones a mans de les 
seves parelles i s’han detingut més 
de 5.000 presumptes agressors.
A Catalunya, les víctimes disposen del 
telèfon 900 900 012 per atendre-les. El 
92% de les trucades que rep aquest 
número es refereixen a violència 
en l’àmbit de la parella. El 5,6% 
familiar i el 2,20% a l’àmbit social o 
comunitari.
A més, gairebé la meitat de les 
trucades (43,9%) són del grup 
d’edat de 31 a 40 anys. 

Més de 145.000 condemnats 
en els últims cinc anys
En els cinc anys que fa que funcionen, 
els jutjats de violència sobre la dona 
un total de 145.000 acusats han 
estat condemnats per violència 
de gènere pels òrgans judicials 
especialitzats. En tres anys i mig de 
dades estadístiques -del gener 
del 2007 

al juny del 2010- s’han presentat 
més de 470.000 denúncies per 
violència als jutjats de violència 
sobre la dona. 

MANIFEST 25 DE NOVEMBRE
El 1999 l’Assemblea General de les 
Nacions Unides va designar el 25 de 
novembre com el DIA INTERNACIONAL 
PER A L’ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA 
ENVERS LES DONES. La violència con-
tra les dones i les nenes constitueix 
un problema de proporcions pandè-
miques. Almenys una de cada tres 
dones al món ha patit maltracta-
ments, ha estat forçada a mante-
nir relacions sexuals o ha sofert 
algun tipus d’abús al llarg de la 
seva vida.
Aquesta data commemora el brutal assas-
sinat, el 1960, de les germanes Mirabal, 
activistes polítiques de la República Domi-
nicana i significa, també, el reconeixement 
i el recordatori que els drets de les dones 
són drets humans. Per això, s’insta els 
governs, les organitzacions inter-
nacionals i les ONG a que aquest dia 
realitzin activitats amb la finalitat 

de conscienciar la 
ciutadania envers 
la greu vulneració 

dels drets humans 
que suposa la violèn-
cia contra les dones.
És en aquest con-
text que les institu-
cions públiques de 
Catalunya, el govern 
de la Generalitat, les 
diputacions i els ajunta-
ments renovem el nostre 
compromís per una vida lliu-
re de violència envers do-
nes i nenes i expressem el 
nostre condol per la mort 
de: Viktorya, Cristina, 
Fatna, Farida, Mònica, 
Andrea, Laila, Niscau-
ris, Sabrina, Saida (la 
seva filla i el seu fill), i 
Maria Dolores, víctimes 
de la violència masclista a 
Catalunya al llarg d’aquest any 
2010. I volem, un cop més, expres-
sar públicament que continuarem 
esmerçant tots els esforços i recur-
sos necessaris per aconseguir, amb 
la complicitat de tota la societat cata-
lana, avançar cap a la total elimina-
ció de la violència contra les dones. 
Si bé és cert que a Catalunya hem 
avançat molt en els darrers anys , 

que gaudim de noves eines i comp-
tem amb més instruments per fer 

front a aquesta sabem que aquest 
canvi només pot tenir lloc si re-
coneixem la incidència que té 
la cultura de la violència en les 
nostres vides i tenim la capaci-
tat de canviar-la. Aquest és el 

canvi cultural necessari, 
una veritable revolució 

que, més enllà de 
l’aplicació de les 

lleis i de de-
terminades 
polítiques, 
s’haurà de 

p r o d u i r en l’àmbit 
de les rela- cions socials 
i personals. En aquestes últi-
mes dècades cada cop són més els 
homes que diferencien clarament 
entre masculinitat i masclisme i que 
tenen l’horitzó de compartir amb 
les dones les diferents dimensions 
de la vida personal, familiar, social, 
política, econòmica i cultural. Per-
què la violència masclista és cosa 
de totes i tots es fa necessari que 
els homes afrontin amb valentia 
un doble canvi en el pla personal i 
també en el social.
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“Davant les atrocitats hem de prendre partit. El silenci estimula al botxí” Elie Wiese. Nobel de la Paz 1986

9.893 dones han denunciat ser 
víctimes de violència masclista

Tenim moltes zones 
verdes i arbrat a 
Altafulla que s’han de 
preservar.
Les darreres setmanes, 
l’ajuntament està po-
dant i tractant arbres 
que ho necessiten i que 
així permetrà quan 
torni la calor gaudir 
de l’ombra i la frescor 
necessària. Molt ben 
fet però ha de continu-
ar en aquests indrets 
on encara calen més 
intervencions.

El Departament de Cultu-
ra i Mitjans de Comuni-
cació de la Generalitat de 
Catalunya ha atorgat una 
subvenció a l’Arquebisbat 
de Tarragona perquè, 
dins de les seves actua-
cions previstes per a la 
conservació del Patrimoni 
artístic de Catalunya, 
ajudi a arranjar la teulada 
de  l’església d’Altafulla. 
La nostra aconfessionali-
tat no ha d’estar renyida 
amb la preservació de la 
nostra cultura

4 Pissarres digitals 
interactives  (pdi) han 
estat lliurades a l’escola 
La Portalada d’Altafulla 
dins del programa de 
digitalització de les 
aules impulsat pel 
departament d’Educació. 
La primera fase d’aquest 
projecte, finalitzat a 
l’octubre, estava adreça-
da a la secundària. Ara 
escoles de primària com 
La Portalada ja poden 
gaudir d’aquest avanç 
tecnològic

I tant que en tenim de memòria els vilatans d’Altafulla!
Recordem estupendament com el regidor “no adscrit” (ignoro quina feina feia abans, ni m’importa) 

s’aferrava, desesperadament , a la cadira de  Turisme ,obtinguda gràcies al grup del que ell anomena “el risitas” i tam-
bé muntava un negoci al poble sense disposar del permís d’obertura, coses poc dignes, que no el fan ser el millor per criticar als altres. 
Potser el seu article és degut a un rampell de por de perdre el seient. Recordem també com els socialistes van ajuntar-se amb les dretes i 
les constructores, donant l’esquena als seus companys d’esquerres i ara, per postres, hi ha qui diu que posaran de cap de llista al anterior 
representant d’Aupa (de ben segur per tornar a intentar el tàndem que ens va arruïnar amb unes obres faraòniques, caríssimes de mante-
nir, i amb el vist i plau d’un IBI excessiu i discriminatori). Recordem tristament que, malgrat que hi va haver una majoria de vilatans (no 
pas jo) que van donar els vots a l’Alternativa, tot i que “el risitas” havia marxat, els tripijocs dels frustrats, dels  rabiüts, dels “trepes”, del 
“no adscrit” i dels que es van mudant de jaqueta, van destronar-los intentant fer-nos creure que havien buidat les arques i en realitat, el 
que hi havia, eren deutes anteriors, cosa que, en el darrer ple, ha reconegut i se n’ha disculpat el nou alcalde ,ja que ell, també, s’ha trobat 
ara amb factures pendents. A mi m’agrada més la gent de cara riallera que els que tenen dues o tres cares, cares de pa de ral, cares de peix 
bullit , cares envejoses o els caragirats, per tant, és molt probable que m’apunti a la teràpia de riure que està molt de moda, ja n’estic tipa 
dels plens tipus Belen Esteban i dels saltimbanquis amb jaquetes de colors canviants. Tornem a tenir l’Alternativa a les nostres mans, fem 
una pinya ben forta i no deixem que del nostre castell en facin llenya, és un arbre al que encara no l’han deixat brotar. Si aquest cop, no 
ens respecten els vots i no ens hi deixen créixer les pomes, agafarem un Alzheimer per a oblidar, definitivament, el anar a votar.
Marga Badia

Censurat Alternativa publica l’article censurat a la revista municipal pel regidor de Mitjans de comunicació i turisme.
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El passat diumenge 21 de novembre es va disputar 
el I Cros El Roquissar - Altafulla, organitzat per 
la Secció Esportiva de l’AMPA El Roquissar 
i el Cosell Esportiu del Tarragonès. La prova, 
puntuable per a la fase comarcal del JEEC, va 
suposar un gran èxit esportiu i orgaitzatiu. Els 
prop de 400 atletes vinguts de diferents punts de 
la comarca, van poder gaudir d’un fantàstic dia per 
a la pràctica esportiva. 
Les 14 proves celebrades, des dels 3 fins als 16 anys, 
tant en categoria masculina com femenina, van 
completar els diferents circuits que es van habilitar 
per dins i els voltants de l’Escola El Roquissar 
d’Altafulla.. Sota la supervisió tècnica dels Atletes 
d’Altafulla i el Club Atletisme Torredembarra la 
prova ha rebut l’elogi de participants, entrenadors 
de club i pares. Aquesta gran festa, arrodonida per 
una organització modèlica on tots els detalls van 
ser tinguts en compte, vol ser un referent dins de 
les competicions atlètiques dins del Tarragonès.
Podeu consultar les classificacions i les millors 
imatges a http://croselroquissar.blogspot.com

Gran èxit del I Cros escolar

El dia 17 va tornar a estar Altafulla present i activa en el Centre de Gestió Cadastral de Tarragona. Un grup 
de representants de l’ajuntament i de tècnics convidats pel consistori van anar a defensar la postura oficial 
del Ple: aconseguir un nou procés de valoració que solucioni els problemes més greus que s’han vingut 
detectant.
La Gerent, de forma professional i col·laboradora, ens va subministrar dades importants i ens va oferir 
l’accés als seus mitjans informàtics per facilitar les nostres futures anàlisis.
La tesi que surt després de les dades facilitades és que els valors cadastrals a Altafulla segueixen  estan 
molt per sota del valor de mercat, malgrat d’un cert descens d’aquests en els darrers anys, i que això faria 
difícil el seu informe favorable al nou procés de valoració. En els propers dies, amb les dades facilitades pel 
Cadastre, els nostres tècnics estudiaran aquesta evolució per extreure les conclusions que corresponguin.
En qualsevol cas, des de la perspectiva d’Alternativa Altafulla:
- Si el valor cadastral que s’ha assignat en el nostre poble al m2 de sòl construït per a dos habitatges 
“similars”, pot tenir diferències del 400%.
- Si aquest mateix valor calculat per cada m2 del solar corresponent pot tenir diferències de més del 
3000% 
- O si veiem que el preu del tram més alt aplicat al valor cadastral del sòl a Altafulla supera al de la 
resta de localitats costaneres més properes que han tingut una revisió en els darrer anys, creiem que 
hi ha motius més que suficients per a defensar una nova valoració.
Nova valoració que, per altre part, l’ajuntament ja ha sol·licitat formalment a la Gerència i que, a més, la 
normativa preveu com a possible quan, com és el nostre cas, hi hagut “modificacions substancials en el 
mercat immobiliari” des de que es va fer l’anterior ponència.

Les entitats s’impliquen per fer de Sant Martí una festa 
major. I els castells ho borden
Cal felicitar l’esforç de les entitats que han omplert la graella de les festes. Música cada nit, exposicions o 
mostres. Diables, grallers, bastoners, ateneu, esplai, establiments, artesans, coral, jazz, sardanes, ciclistes, 
atletes o castellers han aconseguit unes festes més econòmiques que s’han pogut gaudir al màxim malgrat 
la crisi. Especialment cal destacar en les festes el millor tancament de temporada del castellers. Castells 
de la gamma alta de SET, espectaculars 3 i 4 de 7 amb l’agulla, l’intent de torre de 7 i el majestuós 5 de 7 a 
més de la pujada del pilar de quatre per les escales de l’església Tot en uns dies en que els castells han estat 
declarats Patrimoni Cultural i Immaterial de la Humanitat. Felicitats!!

La Generalitat i l’Ajuntament segueixen facilitant pisos 
de protecció oficial 
Dotze habitatges en règim de lloguer i Cinc de compra-venda s’han adjudicat aquest mes en la promoció 
d’Hort de Pau. Han tingut prioritat els empadronats a Altafulla (nou de lloguer de pisos d’una habitació i 2 de 
compra) De la resta, tindrem nous veïns per integrar-se a Altafulla, alguns procedents de Torredembarra. 
Els pisos s’han obert a tots els col·lectius després de la manca de demanda entre la gent gran. ADIGSA té 
previst fer el lliurament de claus abans de finals de gener.   

Altafulla homenatjarà a Labordeta el 5 de desembre
“Como un árbol batido, como un pájaro herido, como un hombre sin más” recordarà a Labordeta en la 
placa que es posarà al carrer Martí d’Ardenya on va viure. La seva vídua i les filles seran presents en un 
homenatge íntim a la sala de plens on es recitarà una poesia i es cantarà una cançó de l’autor del Canto a la 
Libertad que havia escollit Altafulla per retirar-se a descansar 

Reunió al Centre de Gestió Cadastral de Tarragona Sobre el vial del campus

Quan Alternativa va estar al govern 
municipal, una de les preocupacions 
principals en infraestructures va ser 
que es finalitzés la urbanització i vials 
del campus educatiu i esportiu del Ro-
quisar, de manera especial el carrer 
posterior com únic accés de vehicles 
de serveis i sortida d’emergència del 
poliesportiu. Aquesta preocupació no 
la vam poder solucionar durant la nos-
tra etapa de govern perquè l’oposició 
d’aleshores ens va negar poder fer les 
inversions necessàries. Ara, després de 
3 anys, la junta de govern ha aprovat 
un projecte, que passa pel Ple i s’exposa 
públicament sense debat ni dictamen 
de la comissió d’urbanisme com sempre 
s’havia fet. Davant les protestes d’AA, 
es va convocar una comissió “a posteri-
ori”, sense cap possibilitat de participa-
ció. Recordem a la Sra. regidora del PPC 
que quan vostè era a l’oposició cons-
tantment parlava d’una suposada man-
ca d’informació. Cal fer constar que mai 
es va aprovar un projecte sense passar 
pel corresponent òrgan consultiu muni-
cipal!. Un projecte d’interès general pel 
poble i pel bon funcionament de la zona 
ha de comptar amb la necessària  parti-
cipació de tothom.

Penedès fa perdre més 
sovint l’autobús als 
usuaris d’Altafulla
Cada vegada hi ha més indignació pel 
fet que els autobusos del Penedès ve-
nen més plens i alguns passen de llarg 
en hora punta. No serveix de res que 
la companyia hagi incrementat els ho-
raris dels autobusos si la gent que ha 
d’arribar a les 8 a Tarragona per anar 
a treballar o estudiar no ho pot fer o 
ha d’anar com sardines en uns vehi-
cles que molt d’ells no estan preparats 
per portar tants usuaris drets per la 
carretera.   


